

Werkconferenties, ideeën Hans Alders over invulling (uit mail 5.1.2e 29-7)

5.1.2e heft vorige week al teruggekoppeld uit het overleg dat we woensdag met Hans hadden over de startnotitie die toen voorlag.

De uiteindelijke startnotitie hebben jullie via 5.1.2e ontvangen. Is uitgegaan naar de voorzitters van de lokale/regionale stuurgroepen afgelopen maandag.

Moet dus gearriveerd zijn.

Hierbij nog even wat notities die ik gemaakt had van het gesprek met Hans over de werkbijeenkomsten met de functionele groepen. We moeten nog heel wat uitwerken. Ben echter eerst bezig om alle deelnemers in beeld te brengen.

Gr 5.1.2e

### Inhoud werkconferenties

**Er moet urgentie ontstaan!**

Omdat we zo ingrijpend aan de slag gaan, zoeken naar combinatie/koppeling met andere zaken

Ook kritische partijen uitnodigen.

Goede dagvoorzitter regelen. Opm 5.1.2e via Inkoop aanleveren wat we willen met voorkeur voor wie we willen (via 5.1.2e 5.1.2e)

Bevolkingsdaling als aparte werkbijeenkomst? Is onderdeel/context van bijna elke bijeenkomst

Elke werkbijeenkomst volgens opzet:

- Voorzet/presentatie
- Uitwisseling van gedachten etc
- Mensen moeten naar huis met een gevoel van urgentie en met huiswerk: wat gaan ze zelf doen. Leveren op 30/9

**Inhoud werkconferentie gebieden op 17 augustus zoals besproken met Hans Alders**

- Zie vragen in de startnotitie en de begeleidende brief
- 

**Inhoud werkconferenties functionele groepen zoals besproken met Hans Alders**

19 augustus: Veiligheid

- Afbakening: Rampen, risico's en organisatie
- Veiligheidsregio het verhaal laten vertellen. Wat wordt er gedaan ivm aardbevingen? Draaiboeken, evacuatie etc. Wat ontbreekt? Wat is er nodig om dit aan te vullen?
- Waar zitten de risico's? En hebben we de risico's voldoende in beeld? Betreft ook gebouwen (zijn die er nog na een ramp en is het benodigde materieel voor hulp dat daarin is opgeslagen nog beschikbaar/bereikbaar?). Betreft ook de wegen: zijn die er nog om mensen te bereiken?
- Wat is er op jouw onderwerp al gedaan en wat staat er nog te gebeuren? Wat moet er nog gebeuren? En wie doet wat?

- Wat heb je nodig van de NCG? Hoe kan de NCG ondersteuning bieden?

#### 20 augustus: Wonen en Bouwen

- CVW geeft presentatie over werkprogramma 2016. Wat gaan ze doen? Wat hebben ze daarvoor nodig? Wat betekent dat voor andere partijen?
- Eigenaar-bewoners: Presentatie Peter Kuenzli. Hoe ziet het pakket er uit? Wat is er nodig? Moet hiervoor een hele organisatie komen of alleen een casemanager? Wie gaat wat doen? Hoe kunnen andere organisaties in hun kracht gezet worden?
- Gemeenten: als u zelf de burger ondersteunt, wat is er dan nodig om dit te doen?
- Beroep op de arbeidsmarkt die zijn weerga niet kent. Hoe gaan we dat regelen? En wie doet wat?
- Koppeling bevolkingsdaling, ontgroening, vergrijzing.
- Is er veel leegstand? Welke woonkwaliteit moet worden toegevoegd?
- Wat is bekend? Wat moet er nog aan informatie komen? Wat moet nog geregeld worden?
- Hoe zit het met duurzaamheid? Streven naar NoM?

#### 20 augustus: Erfgoed

- Grote uitdagingen hier. Monumenten zonder functie. Beeldbepalend als benadering.
- Prikkelende vragen stellen. Exploitatie belangrijk. Durven we functieverandering in (vervangende) woningen aan? En hoe gaan we dat doen in combinatie met versterken? Wie is verantwoordelijk en hoe gaat die dit doen?
- Rotte kiezen voorkomen, hoe doen we dat?
- Kijken naar de 'heelheid' van de dorpen.

#### 21 augustus: Landelijk gebied

- LTO Noord geeft een presentatie
- Brengt de problemen in beeld en geeft aan hoe deze worden aangepakt. Daarnaast aangeven wat er verder nodig is.

Opm:

De volgende problematiek is in de verkenningsfase aangekaart:

- Asbestdaken (mede relatie naar vitaal platteland en energietransitie)
- Mestkelders en drainage. Hiernaar heeft de Grontmij eind 2014 al een onderzoek uitgevoerd in opdracht van o.a. LTO Noord. Enkele gemeenten zijn hier ook mee bezig, waaronder Slochteren. Uitkomst is me niet bekend.
- Grontmij voert ook in opdracht van LTO onderzoek uit naar ongelijkmatige bodemdaling in relatie tot aardbevingen. Risico's i.v.m. door het land lopende leidingen. (gas, stroom, stoffen)

- Er zijn veel boeren met soms complexe schade aan de bedrijfsgebouwen; schadeafhandeling is dus punt van aandacht. Ook vanwege samenloop met eigen achterstallig onderhoud en gebrek aan toezicht en handhaving door gemeenten. Discussies over fondsvorming zijn gaande.
- LTO Noord heeft onder de leden een enquête gehouden over de aardbevingen.

*Invalshoek werkconferentie:*

*Vragen aan de werkconferentie: Zijn er naast de nu bij ons bekende items nog andere zaken die aandacht van de NCG vragen? Wat is de vervolgactie na het onderzoek naar mestkelders en drainage? Hoe staat het met de schadeafhandeling? Wat kan de NCG met het mijp betekenen om tot versnelling te komen?*

#### 27 augustus: Economie en arbeidsmarkt

- Economic Board geeft een presentatie
- Andere aanwezigen om een reactie vragen. Is dit het? Of moeten er andere kansen verzilverd worden en welke zijn dat dan? Partijen uitdagen!

#### 2 september: Natte infra (prima zoals in notitie was opgenomen)

Belangrijke vragen zijn hierbij:

- *Waar staan de waterschappen in hun uitvoering om hun voorzieningen aardbevingsbestendig te krijgen?*
- *Hoe zijn deze opgaven te koppelen aan andere inspanningen vanuit de gebieden?*
- *Wat heeft men hierbij nodig van de NCG? Of van anderen, waarbij de NCG kan ondersteunen?*

#### 2 september: Droge infra (prima zoals in notitie was opgenomen)

- o Belangrijk dat de diverse verantwoordelijken samen tot uitwisseling en op basis daarvan een concrete actielijst komen (rijk, provincie en gemeenten als beheerders van de ruimte)

*Check op de volgende vragen:*

*Provincie Groningen is bezig met nieuwe opzet voor inspecties. Beeld: Daarin zit aardbevingen wel meegenomen, maar vooral reactief. Dus sneller herinspectie na een aardbeving. Van een algemene risico-evaluatie vanuit bevingsbestendigheid is nog geen sprake. Klopt dat beeld? Hoe hebben rijk en gemeenten aardbevingsbestendigheid in hun beleid verwerkt? Welke kansen zien rijk, provincie en gemeenten om dat te organiseren? Zijn er belemmeringen?*

*Vanuit provinciale inspecties is er geen expliciete relatie met de veiligheidsketen. (hoe staat het met belangrijke bruggen en wegen vanuit calamiteitenaanpak?) Lijkt me ook punt voor koppeling met veiligheidsregio. Dus vertegenwoordigers veiligheidsregio op deze conferentie uitnodigen..*

#### 3 september: Energie

- Wat hebben we hier aan initiatieven? Wat hebben deze initiatieven nodig? Hoe kunnen partijen worden uitgedaagd?
- Wat heeft Essent in petto voor het gebied?
- Wat heeft Enexis in de aanbieding voor het gebied?

#### 9 september: Onderwijs

- Portefeuillehouders erbij uitnodigen
- Ook aandacht voor kwaliteit

9 september: Zorg

- Portefeuillehouders erbij uitnodigen
- Ook aandacht voor kwaliteit

**11 september: Maatschappelijke organisaties**

- Hans heeft een brief gestuurd aan de Dialoogtafel met de vraag of de Dialoogtafel deze bijeenkomst gaat organiseren
-